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Voorgesteld besluit
in te stemmen met het voorgestelde proces voor de actualisatie van het hondenuitlaatbeleid;

in te stemmen met het voornemen overal een opruimplicht in te stellen, zowel binnen als buiten de 
bebouwde kom;

het beleid te continueren om vooralsnog geen honden toe te staan in Hania's Polder, maar hier pas 
een definitief besluit over te nemen nadat de visie op het buitengebied is opgesteld;

in te stemmen met het voornemen zowel binnen als buiten de bebouwde kom plekken aan te 
wijzen waar het toegestaan is om bedrijfsmatig honden uit te laten en in te stemmen met de 
wijziging van artikel 2:57 van de Algemene plaatselijke verordening Dordrecht die hiervoor nodig 
is.

Startnotitie
Hoe zijn de bevoegdheden rond dit onderwerp verdeeld?
De actualisatie van het hondenuitlaatbeleid bestaat feitelijk uit drie onderdelen:
- de vaststelling van het nieuwe hondenuitlaatbeleid (bevoegdheid van de raad);
- het vastleggen van regelgeving in de APV (bevoegdheid van de raad);
- het vaststellen van de hondenuitlaatkaarten (bevoegdheid van het college).

Het hondenuitlaatbeleid en de APV worden voorbereid door het college en vastgesteld door de 
raad. Het vaststellen van de hondenuitlaatkaarten is een bevoegdheid van het college. De 
hondenuitlaatkaarten zullen – tegelijkertijd met het concept hondenuitlaatbeleid – via een 
raadsinformatiebrief worden voorgelegd aan de raad. Het college stelt de hondenuitlaatkaarten pas 
vast nadat de raad heeft besloten over het hondenuitlaatbeleid. Op deze manier kunnen we de 
opmerkingen van de raad op de hondenuitlaatkaarten meenemen, voordat deze definitief 
vastgesteld wordt door het college.

Wat is de aanleiding?
Honden spelen een belangrijke rol in de samenleving. Honden zijn niet alleen goed gezelschap, 
maar leveren ook allerlei voordelen op voor de gezondheid. Met een hond kom je iedere dag 
buiten, bewegen mensen meer en is de kans op sociale contacten groot. Daarnaast dragen 
hulphonden bij aan meer vrijheid en een zelfstandiger leven voor mensen met een beperking. 
Tegelijkertijd is de druk op het gebruik van de openbare ruimte hoog en kunnen ook honden daarin 
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voor overlast zorgen. Met name hondenpoep is een grote bron van ergernis, die niet past in een 
omgeving mensen sporten, spelen, wandelen, ontspannen en van de natuur genieten. In het 
gevoerde hondenuitlaatbeleid moeten we met veel belangen rekening houden. Tijdens de 
coronaperiode is het aantal honden in Dordrecht toegenomen. In 2022 telde de gemeente 
Dordrecht ongeveer 6.100 honden op basis van de belastinggegevens, maar we vermoeden dat dit 
aantal veel groter is. Met elkaar dienen we op zoek te gaan naar een goede balans waarin zowel 
mensen als honden gebruik kunnen maken van de buitenruimte. Zodat we allemaal optimaal 
kunnen genieten, veilig zijn en weten wat de regels zijn. Zowel hondenbezitters als niet-
hondenbezitters hebben baat bij voldoende en veilige plekken waar onze inwoners hun vertrouwde 
huisdieren kunnen uitlaten. Ook zijn er nieuwe ontwikkelingen bijgekomen in de afgelopen jaren, 
zoals de extra aandacht voor agressieve honden, wat onder meer heeft geresulteerd in een apart 
meldpunt. In het kader van deze ontwikkelingen is het huidige hondenuitlaatbeleid toe aan 
actualisatie. Eerder dit jaar is gestart met de evaluatie van het dierenbeleid. Het dierenbeleid richt 
zich op het welzijn van dieren. Hieronder valt ook het houden en verzorgen van honden. Het 
hondenuitlaatbeleid richt zich op voorzieningen die zijn afgestemd op het gebruik. Ook is het 
hondenuitlaatbeleid verantwoordelijk voor regelgeving voor het uitlaten van honden en hun impact 
in de openbare ruimte. Ook de aanpak van gevaarlijke honden, naar aanleiding van bijtincidenten 
in de openbare ruimte, vallen onder het hondenuitlaatbeleid.

Deze startnotitie is wellicht uitgebreider dan u gewend bent. Dit komt omdat enkele inhoudelijke 
zaken die hierin worden toegelicht, al lange tijd spelen en een zodanig belangrijke rol spelen dat 
deze de evaluatie van het beleid gemakkelijk kunnen overschaduwen.

Welke inhoudelijke uitgangspunten stelt het college de raad voor?
Het doel van deze startnotitie is om procesmatige kaders (besluit 1) vast te stellen voor de 
evaluatie en actualisatie van het hondenuitlaatbeleid. Daarnaast vragen we de raad in te stemmen 
met het voornemen om een algehele opruimplicht in te stellen (besluit 2). In de gesprekken over 
het hondenuitlaatbeleid spelen drie onderwerpen een zodanig belangrijke rol dat deze gemakkelijk 
de actualisatie van het beleid kunnen overschaduwen. Daarom vragen we de raad voor de start 
van de actualisatie van het hondenuitlaatbeleid, een besluit te nemen op drie inhoudelijke 
vraagstukken (besluit 3, 4 en 5). We starten met het toelichten van de te nemen processtappen 
voor de actualisatie van het hondenuitlaatbeleid. Hierbij gaan we ook in op de planning van de 
actualisatie van het hondenuitlaatbeleid. Vervolgens lichten we de voorgestelde inhoudelijke 
besluiten toe.

Proces actualisatie hondenuitlaatbeleid (besluit 1)
Om te komen tot een nieuw hondenuitlaatbeleid stellen we een aantal processtappen voor. In de 
gesprekken over het hondenuitlaatbeleid spelen drie onderwerpen een zodanig belangrijke rol dat 
deze gemakkelijk de actualisatie van het beleid kunnen overschaduwen. Daarom vragen we de 
raad om als eerste stap in het proces om een voorlopig besluit over de situatie in de Hania’s polder 
en een definitief besluit over het hondenspeelveld aan de Salvia. We vragen de raad ook om een 
standpunt in te nemen over het voornemen om de opruimplicht uit te breiden. Voor het gesprek 
over het bedrijfsmatig uitlaten van honden, zal de discussie beter verlopen als de richting die de 
raad wil opgaan al op tafel ligt. Daarom vragen we hierover ook een besluit. 

Als tweede stap stellen we voor om het Onderzoekscentrum Drechtsteden (hierna: OCD) een 
onderzoek te laten uitvoeren naar de wensen rond het hondenuitlaatbeleid. De doelgroep voor dit 
onderzoek bestaat uit hondenbezitters en niet-hondenbezitters. Voor deelname aan het onderzoek 
benaderen we het Dordtse bewonerspanel en een deel van het bestand inwoners die 
hondenbelasting betaald hebben. Daarnaast doen we een steekproef uit het bevolkingsbestand 
(BRP). Via sociale media zullen we een oproep doen om inwoners middels een open link de 
mogelijkheid geven om mee te doen aan het onderzoek. In dit onderzoek komen in ieder geval de 
volgende onderwerpen aan bod:
- gebruik van een hondenuitlaatservice of hondenoppasservice; 
- oordeel over schoonhouden van de omgeving;
- ervaringen met (on)veiligheid door honden;
- communicatie over de regels van het hondenuitlaatbeleid;
- tevredenheid en wensen van hondenuitlaatvoorzieningen;
 - oordeel over handhaving van regels.
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Als derde stap stellen we voor om gesprekstafels te organiseren. Iedere gesprekstafel wijden we 
aan een thema, waarvoor we belangrijke (samenwerkings)partners uitnodigen. Dit zijn partijen als 
het Dordts Hondenplatform, hondenoppasservices, hondenuitlaatservices dierenartsen en Louter 
Bloemen. We stellen voor om tenminste de volgende beleidsonderwerpen mee te nemen in de 
organisatie van deze gesprekstafels:
- de resultaten van het OCD onderzoek naar de wensen rond het hondenuitlaatbeleid;
- meldpunt bijtincidenten en agressieve honden;
- richtlijnen voor hondenspeelvelden;
- hondenuitlaatservices en hondenoppasservices;
- de digitale hondenuitlaatkaart;
- informatievoorziening voor hondenbezitters.

De opgehaalde resultaten van zowel het onderzoek als de gesprekstafels worden vervolgens 
verwerkt in de beleidsnota en aan college en raad voorgelegd. Afhankelijk van de besluitvorming, 
moet ook de APV (artikel 2:57) aangepast worden. Dit doen we parallel aan de actualisatie van de 
beleidsnota. Tegelijkertijd starten we met de actualisatie van de hondenuitlaatkaart. De afgelopen 
jaren zijn verschillende verzoeken ontvangen om voorzieningen in wijken aan te passen. Ook 
vanuit de ambtelijke organisatie zijn al locaties in beeld die een nieuwe beoordeling vragen. De 
hondenuitlaatkaarten zullen – tegelijkertijd met het concept hondenuitlaatbeleid – via een 
raadsinformatiebrief worden voorgelegd aan de raad. Het college stelt de hondenuitlaatkaarten pas 
vast nadat de raad heeft besloten over het hondenuitlaatbeleid. Op deze manier kunnen we de 
opmerkingen van de raad op de hondenuitlaatkaart meenemen, voordat deze definitief vastgesteld 
wordt door het college.

Het uitbreiden van de opruimplicht (besluit 2)
Hondenpoep is een grote bron van ergernis in onze stad. Het belang van een goede, leefbare 
openbare ruimte zal de komende jaren toenemen, omdat de stad verder verdicht en de openbare 
ruimte nog intensiever gebruikt gaat worden. Het laten liggen van hondenpoep brengt een aantal 
negatieve effecten met zich mee. De ontlasting van een hond kan wormeieren of andere parasieten 
bevatten. Sommige van deze ziektes, zoals Giardia, zijn overdraagbaar van dier op mens (een 
zoönose). Een schonere openbare ruimte leidt dus tot een lagere kans op besmetting met 
schadelijke bacteriën bij mens en dier. Ook heeft hondenpoep in het groen consequenties voor de 
flora en fauna. Wanneer de hondenpoep blijft liggen op een stuk natuur, zorgt dit voor verandering 
van voornamelijk de flora en fauna. Planten die van nature op stikstofhoudende grond groeien, 
zoals brandnetels, nemen de overhand. Voor de biodiversiteit, een focuspunt in het coalitieakkoord, 
is het van belang dat de hondenpoep wordt opgeruimd.

Hondenpoep past niet in een omgeving waar mensen sporten, spelen, wandelen, ontspannen en 
van de natuur genieten. Daarom stellen wij voor om het beleid aan te passen, met als 
uitgangspunt dat elke eigenaar van een hond de uitwerpselen overal in de stad opruimt. Als de 
mogelijkheid om plaatsen aan te wijzen waar de opruimplicht niet geldt komt te vervallen, 
betekent dat bovendien dat er meer helderheid komt in het beleid. Zowel binnen als buiten de 
bebouwde kom geldt dan een opruimplicht. We maken uitzondering op dit beleid voor mensen 
die vanwege hun handicap fysiek niet in staat zijn om aan de opruimplicht te voldoen.

Een keuze op drie inhoudelijke vraagstukken (besluit 3, 4 en 5)
Als eerste processtap stellen we voor om, voordat het beleid geactualiseerd gaat worden, eerst een 
besluit te nemen over (1) het al dan niet toegankelijk maken van de Hania’s Polder voor honden, 
(2) een besluit te nemen over de voorgenomen richting rond het reguleren het bedrijfsmatig 
uitlaten van honden op hondenspeelvelden en in losloopgebieden en (3) een besluit te nemen over 
de verplaatsing van het hondenspeelveld aan de Salvia.

Het al dan niet toelaten van honden in de Hania’s Polder (besluit 3)
In de plannen voor de ontwikkeling van de Nieuwe Dordtse Biesbosch heeft de Hania's Polder vanaf 
het begin een recreatieve functie toegewezen gekregen. Aan de oostelijke zijde van de Hania's 
Polder bevindt zich de Zuid Buitenpolder, waar vanwege de natuurwaarden geen honden kunnen 
worden toegelaten. Om de recreatieve functie van de Hania's Polder, is er voor gekozen om hier 
geen honden toe te laten. In het inspraaktraject over het hondenuitlaatbeleid in de Nieuwe Dordtse 
Biesbosch bevestigde een meerderheid dit voorstel. 

https://drechtsteden.enl-mcs.nl/portal/apps/webappviewer/index.html?id=5228f7f76c644b56b9c4934e62634bae
https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2307310&F_TAB=DOC&F_NOCACHE=93616986&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
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Figuur 1. Hondenbeleid in de Nieuwe Dordtse Biesbosch

De gemeenteraad heeft vervolgens op 19 februari 2019 de motie "In de Nieuwe Dordtse Biesbosch 
is ook voldoende plaats voor loslopende honden" aangenomen. In deze motie verzoekt de raad het 
college om de belanghebbenden te verzoeken met elkaar tot een voorstel voor het gebruik van de 
Hania's polder te komen met oog voor elkaars belangen. Op 9 mei 2019 vond een gezamenlijke 
bijeenkomst plaats met alle betrokken partijen. Tijdens deze bijeenkomst bleek dat de belangen 
van de betrokken partijen te ver uit elkaar lagen om tot een gedragen voorstel of tot alternatieven 
te komen. Op 2 juli 2019 heeft het college de raad over het gevolgde proces en de uitkomst 
geïnformeerd. In de commissie bestuur en middelen is deze uitkomst op 15 oktober 2019 
besproken, waarbij de wethouder heeft toegezegd de situatie rond het gebruik van Hania's Polder 
te gaan evalueren nadat het gebied voldoende tijd was benut.

Voor de evaluatie heeft het OCD onderzoek gedaan onder de gebruikers van het gebied. Het 
onderzoek is in 2021 gehouden en de resultaten zijn op 6 september 2022 aan de raad voorgelegd. 
In samenspraak met de commissie is de evaluatie gericht op de waardering van de Nieuwe Dordtse 
Biesbosch met aparte aandacht voor het gebruik van de Hania's Polder en het toelaten van honden 
in deze polder. Zowel in de inspraakronde in 2018 als bij de evaluatie in 2021 is een meerderheid 
voorstander van de huidige situatie waarin de Hania's Polder verboden is voor honden. Over de 
interpretatie van de resultaten van het onderzoek zijn de meningen verdeeld. Zo is het Dordts 

https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2307310&F_TAB=BMO&F_NOCACHE=57595545&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2436006&F_TAB=DOC&F_NOCACHE=36749011&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad-Dordrecht-1/2022/18-oktober/14:00/Raadsinformatiebrief-over-Publicatie-resultaten-van-het-onderzoek-Nieuwe-Dordtse-Biesbosch-Raadsinformatiebrief
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Hondenplatform van mening dat de vragen in het onderzoek niet te rijmen zijn met de 
voorzieningen die de Hania's Polder biedt. Hierdoor hebben zij hun vraagtekens gezet bij de 
resultaten van dit onderzoek.

Ook bij de tussentijds georganiseerde gesprekstafel, om te zien of belanghebbenden samen tot een 
andere uitkomst zouden komen, bleek daar geen sprake van. Op basis van deze drie 
participatierondes is het advies om de huidige situatie voorlopig in stand te houden en geen 
honden in de Hania's Polder toe te laten. Wel adviseren we om hier pas een definitief besluit over 
te nemen wanneer er een visie op het buitengebied is opgesteld. In afwezigheid van deze visie 
missen we een sturingsmiddel om de onderlinge samenhang van beleidsthema's en richtlijnen te 
kunnen duiden. Aan deze visie op het buitengebied wordt momenteel gewerkt door twee 
landschapsarchitectuurbureaus.

Het aanwijzen van plekken waar het bedrijfsmatig uitlaten van honden is toegestaan (besluit 4)
Tijdens de coronaperiode is het aantal honden in Dordrecht toegenomen. In 2022 telde de 
gemeente circa 6.100 honden op basis van de belastinggegevens, maar we vermoeden dat dit 
aantal veel groter is. Hierdoor is ook een grotere behoefte ontstaan aan bedrijven die een hond 
opvangen of uitlaten. Deze hondenoppasservices (hierna: hos) en hondenuitlaatservices (hierna: 
hus) hebben behoefte aan een plek om een grote groep honden te kunnen laten spelen. Een enkele 
hus in Dordrecht bezit een eigen terrein waarop men de honden kan laten spelen. De andere 
hussen en hossen maken doorgaans gebruik van voorzieningen in de wijken of van losloopgebieden 
buiten de bebouwde kom. Een hondenspeelveld binnen de bebouwde kom is bedoeld voor 
individuele honden en wijkbewoners, zodat honden hier op een veilige manier kunnen spelen. 
Vooral in wijken waar weinig groen is, is het van belang dat wij hier als gemeente in voorzien. 
Daarnaast vinden sommige mensen grote groepen honden bedreigend. Een hondenspeelveld in de 
wijk is niet bedoeld voor de bedrijfsmatige activiteiten van een hus of hos. Tegelijkertijd weten we 
dat de behoefte van particulieren aan een hondenuitlaatservice of hondenoppasservice groot is.

Gezien de landelijke toename in hondenuitlaat- en hondenoppasservices hebben veel gemeenten al 
aanvullende maatregelen – met name in natuurgebieden – getroffen om gebruikers met grote 
groepen honden te reguleren. In sommige gemeenten en natuurgebieden hanteren ze een 
maximum aantal honden (drie tot vijf) per begeleider in de openbare ruimte en/of in aangewezen 
losloopgebieden. Voorbeelden van gemeenten zijn de gemeente Alblasserdam, gemeente Soest, 
groenalliantie Midden-Holland, gemeente Wassenaar, gemeente Voorschoten, gemeente 
Amstelveen, Recreatieschap Alkmaarder en Uitgeestermeer. Waarbij enkelen hiervan de 
mogelijkheid bieden om een ontheffing of vergunning aan te vragen. Om (vermeende) overlast van 
hussen en hossen te voorkomen, maar hen tegelijkertijd een veilige plek te bieden hebben we twee 
scenario's overwogen:

• het aanwijzen van plekken, dit kunnen zowel losloopplekken als afgesloten 
hondenspeelvelden zijn, waar het bedrijfsmatig uitlaten van honden is toegestaan (scenario 
1);

• het instellen van een verbod op bedrijfsmatige activiteiten op losloopplekken en 
hondenspeelvelden mét vergunningstelsel (scenario 2).

We geven de voorkeur aan scenario 1, waarin het college plekken aanwijst waar het toegestaan is 
om bedrijfsmatig honden uit te laten. In scenario 1 nemen we in een aanwijzingsbesluit en nadere 
regels op over wie waar wél mag lopen. Kortom, we geven aan in welke gebieden we 
bedrijfsmatige activiteiten toestaan, zonder invoering van een vergunningstelsel. Dit vraagt om een 
uitwerking (nadere regels) van wat we beschouwen als een bedrijfsmatige activiteit. In dit scenario 
kunnen we niet per bedrijf plekken aanwijzen, maar wijzen we in zijn algemeenheid plekken aan 
waar honden bedrijfsmatig uitgelaten mogen worden. Dit kunnen losloopplekken en/of 
hondenspeelvelden zijn binnen de bebouwde kom, maar ook buiten de bebouwde kom. Op de 
hondenuitlaatkaart worden de plekken waar hussen en hossen bedrijfsmatige activiteiten mogen 
uitvoeren aangeduid. Op de plek zelf wordt duidelijk aangegeven dat mensen hier grotere groepen 
honden kunnen treffen. Dit stelt ons in de gelegenheid om plekken aan te wijzen waar voldoende 
ruimte is voor het bedrijfsmatig uitlaten van honden, zonder direct aangrenzende bebouwing en 
waar de overlast voor eventuele andere gebruikers beperkt is. In dit scenario kunnen we geen 
aanvullende voorwaarden stellen aan de desbetreffende bedrijven. We houden hiermee de markt in 
stand en de werkzaamheden die nodig zijn om dit beleidsmatig in te regelen sluiten aan bij de 
beschikbare capaciteit.   
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Voor dit scenario is een APV wijziging van artikel 2:57 nodig. In de APV is nu opgenomen dat 
honden alleen binnen de bebouwde kom aangelijnd dienen te zijn (2:57, lid a), tenzij anders 
aangegeven. Het tegenovergestelde geldt juist voor het gebied buiten de bebouwde kom. Daar 
mogen honden in principe los, tenzij anders aangegeven. Enkele uitzonderingen hierop zijn 
opgenomen in de APV (2:57, lid b). Deze regelgeving is verwarrend, omdat voor alle gebieden 
buiten de bebouwde kom, we op de hondenuitlaatkaart gebieden 'anders hebben aangewezen'. Het 
voorstel is daarom om ook buiten de bebouwde kom een algemene aanlijnplicht in te stellen. Zowel 
binnen als buiten de bebouwde kom zal het college plekken aanwijzen waar honden wel los mogen. 
Dit kunnen (niet omheinde) losloopgebieden zijn, maar ook omheinde hondenspeelvelden.

In het tweede scenario zouden we met een vergunningstelsel werken, door in de APV een verbod 
op te nemen voor het uitvoeren van bedrijfsmatige activiteiten op losloopplekken en 
hondenspeelvelden. Bedrijven die volgens een afspraak honden van anderen uitlaten vragen een 
vergunning aan. Hierdoor zouden we bepaalde kwaliteitseisen kunnen stellen aan deze 
bedrijven. Er zijn landelijk verschillende keurmerken: het Dierbaar-keurmerk, een SPPD (platform 
voor professionele diergedragsdeskundigen) accreditatie of een erkend vakbekwaamheidsbewijs 
Houders van Honden en Katten. Er is momenteel geen uniform keurmerk waar we als gemeente 
naar kunnen verwijzen. Dit maakt dat wij als gemeente dan zelf voor een bepaald keurmerk 
zouden moeten kiezen. Met een vergunningstelsel kunnen we per bedrijf gebieden aanwijzen waar 
zij hun bedrijfsmatige activiteit mogen uitvoeren. Daarnaast kunnen we in dit scenario een 
maximum stellen aan het aantal te verlenen vergunningen.

Het stellen van een maximum aan het aantal vergunningen maakt dit wel een schaarse 
vergunning, omdat een economische dienst wordt geleverd. Dit betekent dat het moet voldoen aan 
de Europese dienstenrichtlijn. Dit kan leiden tot het formuleren van selectiecriteria en dat elke 
vergunning apart openbaar moet worden gezet. Ook moet een selectiecommissie worden 
aangesteld die per vergunning bepaald wie deze krijgt in het geval dat er meerdere gegadigden 
zijn. Daarnaast moet worden aangetoond waarom een vergunning een noodzakelijkheid is. Een 
andere optie is om te werken via een 'binnenkomstregeling', maar in dit geval gaat het niet om wie 
de beste partij is, maar om welk bedrijf het eerst de aanmelding voltooid en tevens aan de 
gestelde vereisten voldoet. Verder moet een schaarse vergunning voldoen aan een aantal andere 
eisen. Zo moet worden aangetoond waarom er überhaupt met een beperkt aantal vergunningen 
wordt verwerkt en zijn wij verplicht om de vergunning niet langer te laten gelden dan economisch 
verdedigbaar is. Dit houdt in dat de vergunninghouder zijn of haar investering terug moet kunnen 
verdienen én een redelijk winstmarge moet kunnen verdienen. Ook dit moeten wij dan eerst 
onderzoeken. De invoering van een vergunningstelsel vraagt om meer capaciteit van de 
organisatie, welke zonder extra middelen niet beschikbaar is.

Op basis van bovenstaande afwegingen adviseren wij om te kiezen voor scenario 1, waarin het 
college plekken aanwijst waar het toegestaan is om bedrijfsmatig honden uit te laten. We 
adviseren om geen aanvullende maatregelen te nemen betreft het reguleren van hondenuitlaat- en 
hondenoppasservices, maar het besluit na twee jaar te evalueren.

Het hondenspeelveld aan de Salvia (besluit 5)
Bewoners van de Salvia ondervonden met name in coronatijd (geluids)overlast van het direct aan 
hun achtertuinen grenzende omheinde hondenspeelveld. Op het hondenspeelveld bij de Salvia 
komen regelmatig hondenuitlaatservices en/of hondenoppasservices (hierna: hussen en hossen) 
met grote groepen honden (tien of meer) tegelijkertijd op het speelveld. De huidige regelgeving 
staat bedrijfsmatige activiteit op hondenspeelvelden toe. Het speelveld aan de Salvia is groter dan 
de gemiddelde wijkvoorziening: 4.258 m2 in plaats van 1.928 m2. Daarnaast heeft het een 
beschutte ligging. Daarmee is het een aantrekkelijke locatie voor hondenbezitters van buiten de 
wijk, inclusief de hussen en hossen. Als oplossing voor de overlast is in 2021 voorgesteld om het 
speelveld te verplaatsen en te verkleinen naar 1.500 m2. In de periode van 26 juni tot en met 6 
september 2021 is een inspraakperiode geweest waarbij inwoners hun mening konden geven 
omtrent de verplaatsing  van het hondenspeelveld. Naar aanleiding van artikel 40-vragen heeft het 
college vervolgens besloten de situatie eerst in de commissie te bespreken alvorens een besluit te 
nemen. Op 25 januari 2022 heeft de bespreking plaatsgevonden, nadat een week eerder 
insprekers de ruimte hebben gekregen om hun visie te delen met de commissie. In de commissie is 
geconcludeerd dat het goed zou zijn als er eerst een oplossing komt voor de problematiek met de 
hussen.

https://drechtsteden.enl-mcs.nl/portal/apps/webappviewer/index.html?id=5228f7f76c644b56b9c4934e62634bae
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Commissie-Bestuur-en-Middelen-Dordrecht-1/2022/18-januari/20:00/Beantwoording-artikel-40-vragen-VVD-en-GroenLinks-Voorgenomen-besluit-verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-Antwoordbrief-artikel-40-41
https://raad.dordrecht.nl/Documenten/Antwoordbrief-artikel-40-vragen-VVD-GL-Verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-te-Dordrecht-2.pdf
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Commissie-Bestuur-en-Middelen-Dordrecht-1/2022/18-januari/20:00/Beantwoording-artikel-40-vragen-VVD-en-GroenLinks-Voorgenomen-besluit-verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-Antwoordbrief-artikel-40-41
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Commissie-Bestuur-en-Middelen-Dordrecht-1/2022/25-januari/20:00/Beantwoording-artikel-40-vragen-VVD-en-GroenLinks-Voorgenomen-besluit-verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-Antwoordbrief-artikel-40-41
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Bij de jaarlijkse dierenbeleidstafel is op 22 maart 2022 de problematiek met hussen en hossen op 
hondenspeelvoorzieningen in de wijk besproken. We denken een alternatief gevonden te hebben 
door onder andere een hondenspeelveld aan te leggen in de Louisa- en Cannemanspolder. We 
stellen daarnaast voor om plekken aan te wijzen waar het toegestaan is om bedrijfsmatig honden 
uit te laten. Voor de aanleg van een nieuw hondenspeelveld in de Louisa- en Cannemanspolder 
hebben we een subsidie ontvangen van de provincie. We stellen voor het huidige speelveld bij de 
Salvia niet te verplaatsen, onder voorwaarde dat we bedrijfsmatig gebruik van dit hondenspeelveld 
niét toestaan.

Met welke beperkingen moet de raad rekening houden?
Door de verdichting in de stad staan de bestaande voorzieningen met betrekking tot het 
hondenuitlaatbeleid (hondenspeelvelden en losloopstroken) onder druk. Enkele bestaande 
voorzieningen hebben moeten wijken voor projectontwikkeling. Vooral in wijken waar weinig groen 
is, is het van belang dat wij als gemeente voorzien in voldoende veilige plekken. Dit gaat niet altijd 
samen met de verschillende opgaven waar we als gemeente voor staan. 

Welk proces stelt het college de raad voor?
Proces en planning
Vaststellen startnotitie - juni, juli 2023 
Analyse Fixi-meldingen - juli 2023 
Onderzoek OCD inwoners hondenuitlaatbeleid - juni, juli, augustus 2023
Gesprekstafels per (beleids)onderwerp hondenuitlaatbeleid - september, oktober 2023 
Voorbereiden APV wijziging - september 2023
Verwerken uitkomsten in beleidsnota - november, december 2023
Beleidsnota voorleggen aan de raad - januari 2024
Hondenuitlaatkaarten voorleggen aan de raad - januari 2024
Voorleggen APV wijziging - januari 2024
Afspraakperiode - januari, februari 2024
Verwerken (eventuele) inspraakreacties - maart, april 2024
Vaststellen beleidsnota door de raad - mei 2024 
Vaststellen hondenuitlaatkaart door het college - juni 2024

Deze planning is afhankelijk van besluitvorming door de raad.

Welke kosten zijn verbonden aan het proces?
De kosten voor de actualisatie van het hondenuitlaatbeleid en de hondenuitlaatkaart bestaan 
grotendeels uit reguliere ambtelijke inzet. De eenmalige uitgaven voor het OCD-onderzoek, de 
aanpassing van de hondenuitlaatkaart en verschillende infographics worden binnen de bestaande 
begroting gedekt. De aanlegkosten van een deel van de nieuwe hondenspeelvelden worden 
gefinancierd binnen de lopende projecten, zoals bijvoorbeeld de Dordtwijkzone. Sommige 
speelvelden worden gefinancierd uit bestaande middelen van het hondenuitlaatbeleid. Voor de 
aanleg van een nieuwe hondenvoorziening in het buitengebied (Biesbosch) is een subsidie van de 
provincie beschikbaar. Het onderhoud van nieuwe voorzieningen leidt tot een zeer beperkte 
beheerkostenstijging, die mee kan worden genomen in de jaarlijkse areaaluitbreidingen in de 
jaargang waarop de plek is aangelegd (niet in de huidige kadernota).

Wat zijn de belangrijkste gerelateerde besluiten?
- Raadsvoorstel vaststellen nota hondenbeleid 2016 - 2020
- Inspraaktraject hondenuitlaatbeleid in de Nieuwe Dordtse Biesbosch
- Motie M3 In de Nieuwe Dordtse Biesbosch is ook voldoende plaats voor loslopende honden
- Raadsinformatiebrief afhandeling motie M3
- Raadsinformatiebrief over de publicatie van het waarderingsonderzoek Nieuwe Dordtse Biesbosch
- Inspraaktraject verplaatsing van het hondenspeelveld aan de Salvia
- Beantwoording van artikel 40-vragen verplaatsing van het hondenspeelveld aan de Salvia

Het college van Burgemeester en Wethouders

https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=1848923&F_HEADTITLE=1848923%20-%20Vaststellen%20Hondenbeleid%202016-2020&F_DOSSIERTYPE=Raadsvoorstel
https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2307310&F_TAB=DOC&F_NOCACHE=93616986&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2307310&F_TAB=BMO&F_NOCACHE=57595545&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
https://www.dordrecht.nl/pls/idad/!mozEgemMbScherm1.toonDossier?F_DOS_VOLGNR=2436006&F_TAB=DOC&F_NOCACHE=36749011&F_TERUGKEERNAAM=&F_TERUGKEERURL=
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad-Dordrecht-1/2022/18-oktober/14:00/Raadsinformatiebrief-over-Publicatie-resultaten-van-het-onderzoek-Nieuwe-Dordtse-Biesbosch-Raadsinformatiebrief
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Commissie-Bestuur-en-Middelen-Dordrecht-1/2022/18-januari/20:00/Beantwoording-artikel-40-vragen-VVD-en-GroenLinks-Voorgenomen-besluit-verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-Antwoordbrief-artikel-40-41
https://raad.dordrecht.nl/Vergaderingen/Commissie-Bestuur-en-Middelen-Dordrecht-1/2022/18-januari/20:00/Beantwoording-artikel-40-vragen-VVD-en-GroenLinks-Voorgenomen-besluit-verplaatsing-hondenspeelveld-aan-de-Salvia-Antwoordbrief-artikel-40-41
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De raad van de gemeente DORDRECHT;

gezien het voorstel van het college van Burgemeester en Wethouders van 16 mei 2023  inzake 
Instemmen met Startnotitie hondenuitlaatbeleid ;

b e s l u i t :

in te stemmen met het voorgestelde proces voor de actualisatie van het hondenuitlaatbeleid;

in te stemmen met het voornemen overal een opruimplicht in te stellen, zowel binnen als buiten de 
bebouwde kom;

het beleid te continueren om vooralsnog geen honden toe te staan in Hania's Polder, maar hier pas 
een definitief besluit over te nemen nadat de visie op het buitengebied is opgesteld;

in te stemmen met het voornemen zowel binnen als buiten de bebouwde kom plekken aan te 
wijzen waar het toegestaan is om bedrijfsmatig honden uit te laten en in te stemmen met de 
wijziging van artikel 2:57 van de Algemene plaatselijke verordening Dordrecht die hiervoor nodig 
is.

Aldus besloten in de vergadering van
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Bijlagen
1. Startnotitie actualisatie Hondenuitlaatbeleid_9 mei 2023


